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Ærede formand, ærede afgående fuglekonge, kære skydebrødre. 

Det er mig en stor ære at holde dette års tale for vore ordentlige skydebrødre. 

Skydebrødrene er de ypperste foregangsmænd for at holde vore traditioner i hævd og stå 

vagt om vort land. 

Vi har stolte traditioner, der bygger på kærlighed til og respekt for vort land, vort flag og 

vort folk.   

Vi skydebrødre må kunne afgive skud, når behovet er der. --- Og skuddet er og bliver et 

lille øjebliks fortryllelse, et lille øjebliks magi. – Hvilken opfindelse. – Et øjeblik står alt 

stille, og så ved man, hvordan skuddet blev. 

En skyttens skud vil jeg mene kan opdeles i 3 kategorier: 

1. Det helt igennem gode skud.  

2. Det mindre gode skud. 

3. Og det, i denne kreds sjældne, helt igennem forfejlede skud. 

Enhver ordentlig skydebror ved naturligvis at kende forskel!  

Til tider kan det helt igennem forfejlede skud være at foretrække, frem for det mindre 

gode skud. Vi skydebrødre, sætter naturligvis en ære i, at tilstræbe det helt igennem gode 

skud. Evnen til at kunne afgive det gode skud, er og bliver et bærende elementet for vore 

højtærede skydebrødre. 

Og alvor er der i det. For med den nuværende uro i Europa - har der ikke i mange år, været 

så stor fokus på at kunne forsvare vort land, som der er det nu. – Som en god ven sagde. 

Hvis han skulle hjælpe i den ulykkelige krig i Ukraine, så ville han bedst kunne gøre det 

som skytte.  

Derfor er det netop en fornem tradition for skydebrødrene, at man kan håndtere et 

skydevåben og derfor er det en stor ære, at mange nye unge skydebrødre i disse år 

optages i broderselskabet.   

Vort broderskab hviler på gensidig respekt og tillid. Det bygger på at fremme det 

broderlige forhold i fredelighed, fornuft og orden.  Og det bygger på, at vi skal kunne 

forsvare landet – om nødvendigt.  

– Forsvare landet, siger jeg. Derfor kommer her en lille tillægs-tale. For det trækker jo lidt 

ud, med at få skudt fuglen ned. Under skydningen spurgte jeg Benny: ”Hvor mange år er 

det siden, at alle dele af fuglen blev skudt ned – til tiden? Hertil svarede Benny: ”Det kan 

jeg slet ikke huske! Herefter forsikrede Benny, at riflerne var vel indskudte. Det går jo ikke. 



Derfor må konklusionen være, at vi har brug for mange flere af disse hyggelige 

sammenkomster, hvor vi kan dygtiggøre os i skydningen. 

Det vil jeg se frem til. 

Lad os rejse os op og udbringe 3 hurraer for skydebrødrene. 


